

Mötesanteckningar för Övervakningskommitténs (ÖK) arbetsutskott (AU) den 9 september 2024

Tid: 9 september 2024 kl.10.00-12.00

Plats: Digitalt via Teams

Närvarande: Ordförande Mattias Schulstad (LO), Paul Andersson (Arbetsförmedlingen, AF), Anna Ericsson (DO), Marina Carlsson (Funktionsrätt Sverige), Isabella Öhqvist (Försäkringskassan), Cecilia Eng (Arbetsmarknadsdepartementet, A-dep), Elin Landell (Arbetsmarknadsdepartementet, A-dep), Håkan Gustavsson (TCO), Håkan Forsberg (Svenska ESF-rådet), Jonas Bergström (Svenska ESF-rådet), Jenny Glumoff (Svenska ESF-rådet) samt Erika Bengtsson (Svenska ESF-rådet, sekreterare).

Frånvaro: Gunnar Anderzon (SKR), Alexandra Fritzson (Rädda Barnen), Marita Öberg Molin (Coompanion, befann sig på Sicilien ev. tekniska problem), Maria Rönnbäck (Svenska ESF-rådet), Sara Martinsson (IFAU, adjungerad i utvärderingsfrågor)

1. AU-mötet öppnas

Ordförande Mattias Schulstad öppnade mötet och hälsade alla välkomna.

2. Godkännande av dagordning

Dagordningen godkändes.

3. Minnesanteckningar från föregående sammanträde den 22 april 2024

Inga synpunkter.

4. Information från Arbetsmarknadsdepartementet, Cecilia Eng

Cecilia E presenterar kort sig själv som ersättare till Åsa Bergqvist.

A-dep planerar att ta upp följande punkter på ÖK-mötet den 8 oktober:

- Övergripande beröra synpunkter som Sverige lämnade i juni på utkast till ESF+-kommitténs yttrande om ESF inför nästa programperiod.
- VP 2025 vilken betydelse får den för ESF+?
- Kort om betänkandet.
- Arbetet med halvtidsöversynen.
- Förenklade kostnadsalternativ.
- Om det blir några programändringar hur ska man tänka kring tidpunkter för dem.

5. Information från Svenska ESF-rådet, Håkan Forsberg

Svenska ESF-rådet kommer vid ÖK-mötet den 8 oktober att informera kring läget i genomförandet av programmet, hur det går i de olika områdena, hur mycket som är beslutat, hur mycket som har betalats ut. Det kommer inte att gå att lämna någon tillförlitlig statistik vid ÖK-mötet. Allt förutom ESF+ är nu avslutat. Man kommer också att nämna något om programperioden 2014–2020.



6. Information om kommunikation och utvärderingsfrågor, Jenny Glumoff (ESF-rådet)

Jenny G tänker ta upp ReactEU och den utvärdering som eventuellt kommer att vara klar i slutet av september. Den är något försenad och kan tas upp fullt ut först i december. Jenny G tänker inte att den ska upp på AU-mötet i november för full föredragning utan att den föredras i sin helhet på ÖK-mötet den 3 december. Detta för att undvika dubbel dragning och alltså bara föredras en gång.

Jenny G kommer att föredra slutrapport för ESF 2014–2020 som ska in till KOM och som ska godkännas av ÖK den 3 december. Den består av de årsrapporter som lämnats in löpande under programperiodens gång med några kapitel som är tillagda. Ska detta tas med som en informationspunkt på ÖK-mötet den 8 oktober? Mattias S pekar på att det är viktigt att man på ÖK-mötet den 8 oktober kan tala om när i tid rapporten kommer att skickas ut inför ÖK-mötet den 3 december så att alla har en chans att gå igenom ordentligt.

Elin L informerar om att detta redan lagts in under övriga punkter på dagordningen för ÖK-mötet den 8 oktober eftersom det är beslutspunkter till ÖK-mötet den 3 december. Beslutspunkter behöver föredras i AU inför själva beslutet på ÖK enligt Elin G:s uppfattning.

Mattias S sammanfattar punkten med att Jenny G får bedöma om utvärderingen för ReactEU också ska föredras på AU inför ÖK-mötet den 3 december.

7. Kommande projektbesök – En blind fläck – tjejer i gängkriminella miljöer, 8 oktober 2024

Ingen ny info finns från tidigare möten utan projektet kommer och presenterar sitt arbete vid ÖK:s möte 21 maj. Det blir projektledare Anna Byström som kommer och hon har eventuellt med sig en av barnmorskorna från samverkansparten SMC-Pilen.

Erika B redogjorde kort för läget just nu när det gäller besöket och att de bekräftat att de har möjlighet att vara med.

Mattias S bakar ihop denna punkt med frågan under punkten 9 när det gäller vad ÖK förväntar sig att projekten presenterar och hur de lägger upp sin presentation.

Elin L sammanfattar lite kring det dokument från 2017 som finns när det gäller vad ÖK förväntar sig och som Anita Ivarsson har lyft upp igen. Elin L undrar om det finns intresse för att ta upp diskussion kring detta igen med utgångspunkt i dokumentet från 2017?

Mattias S anser att inför ÖK-mötet den 8 oktober behöver vi rent allmänt talar om vad vi förväntar oss av projektet.

Marina C tyckte att det var svårt att uttala sig om dokumentet då hon inte hade sett det men gav exempel på övergripande frågor som vi borde kunna förvänta oss att de går igenom.

Håkan G ansåg också att det var svårt med inspel kring det specifika dokumentet men tyckte generellt att projektet behövde ge en bra övergripande bild av vad de har gjort.

Anna E ansåg att projektet behöver beskriva särskilda utmaningar, hur de bedrivit projektet, lämna tid för frågor från ÖK. Om det är specifika frågor ÖK vill ställa får man ta fram dessa från gång till gång anpassat utifrån vilket projekt det gäller. ÖK behöver också få höra om generella lärdomar, utmaningar, hur projektet har implementerats efter projekttidens slut.

Elin L tänker att det blir en diskussionspunkt på nästa AU-möte då alla har fått se underlaget från 2017. Projektbesöket den 8 oktober är programområde E vilket är ett nytt programområde som då får spegla en annan del av vad man kan göra med fondens medel.

Mattias S sammanfattar vilka punkter vi ska skicka över till projektet för att få veta vad man har gjort med det inom programområde E. Det som ska skickas med är Marina C:s punkter - ursprungligt behov, beskriv projektet, hur tänker man kring överlevnad för projektet, finns det en fortsättning, vilken form behöver det övergå i för att drivas framåt, vem ska driva det framåt, har det växt fram nya behov under projektets gång, vad är det som gör att tjejer lockas till de här gängkriminella miljöerna.

Anita Ivarsson får skicka ut dessa punkter till projektet inför deras besök på ÖK den 8 oktober och så får AU få ta upp grunddokumentet på nästa AU-möte. Förslag framfördes också att man från AU:s håll, inför kommande projektbesök, diskuterar vilka specifika frågor som ÖK vill ha svar på.

8. Förslag på dagordning till ÖK-möte den 8 oktober 2024, Elin Landell (A-dep)

Inga övriga synpunkter på dagordningen.

Mattias S ställde dock en fråga angående ÖK:s godkännande på föregående möte 21 maj gällande den programändring som då beslutades. Enligt Håkan F ligger det fortfarande under beredning hos KOM. Mattias S tänker att A-dep skulle kunna dra en kort presentation av detta. Marina C säger sig ha läst i media att pengarna redan har betalats ut men tycker att det vore bra med en återkoppling från A-dep för att reda ut läget.

9. Övriga frågor

- Inkomna förslag på framtida projektbesök enligt lista nedan samt diskussion kring hur ÖK vill att projektbesöken ska gå till och vad ÖK förväntar sig

- Anna-Carin Bylund (Folkbildningsrådet)
Folkbildningsrådet bedriver tillsammans med 15 folkhögskolor ett stort, flerårigt projekt, VÅGEN – Folkhögskolevägen till arbete och studier. Presenterar gärna detta den 3 december.
- Ida Thunholm (Region Gävleborg)
FUN - Främja Ungas Närvaro
UNG – Ung NU Gävleborg
- Marina Carlsson (Funktionsrätt Sverige)
Ett svek mot ungdomar i samhällets vård, projekt som finansierats/finansieras av ESF +. Projektet; Alla behövs.



- Isabella Öhqvist lägger till ett projekt från Försäkringskassan som handlar om att bekämpa psykisk ohälsa.

Se punkten 7 för diskussion kring dokument med förväntningar.

Isabella Ö lade till ett projekt från Försäkringskassan som hon flaggat för tidigare.

Elin L menade att detta är en levande lista och att detta då blir förslag för projektbesök till nästa ÖK-möte. När det gäller de som ligger på listan nu har AU diskuterat förut och då också pratat om projektet från Folkbildningsrådet till decembermötet.

Anna E beskrev hur AU brukar arbeta med listan.

Marina C beskrev kort vad projekt "Alla behövs" från Funktionsrätt Sverige handlade om och att det lever vidare. Projektet handlar om Unga som varit i Socialtjänstens vård och vad som händer med det vuxna nätverket runt dem när de fyller 18 år.

Mattias S meddelar att LO också skickat in förslag som inte kommit med på listan. Han föreslår att AU bjuder in Folkbildningsrådet till december och att AU tittar över listan på nästa inför 2025. Mattias S påminner om att skicka in nya förslag på projekt att lägga till på listan.

AU valde Folkbildningsrådets projekt VÄGEN – Folkhögskolevägen till arbete och studier.

-Ordförandeskapet i AU

Tillfällig ordförande, Gunnar Anderzon, önskar att någon annan tar över ordförandeskapet för AU.

Mattias S sammanfattar läget och varför Gunnar A inte har möjlighet att fortsätta som ordförande i AU. Mattias S ställer frågan om någon vill anmäla sitt intresse för att ta över ordförandeskapet? Ingen anmälde sig under mötet. Det behöver vara en ordinarie ledamot som tar över ordförandeskapet.

Mattias S föreslår att man skickar ut ett nytt mail till ledamöterna i AU om att AU behöver en ny ordinarie ordförande. Mailet bör ha en kort svarsdeadline på 10 dagar för att komma in med förslag. Mailet behöver också innehålla vad som förväntas av en ordinarie ordförande och hur mycket tid det kommer att kräva.

10. Mötet avslutas

